

Referat fra ordinær generalforsamling i Sommerbyen Ejbylund 2016 **Lørdag den 09. april 2016 kl. 13.00 på Ejbyskolen, Tumlesalen.**

Formanden bød velkommen og spurgte om der var nogle i salen som kunne tænke sig at være dirigent. Da dette viste sig ikke at være tilfældet foreslog bestyrelsen bestyrelsesmedlem Morten Christiansen.

Herefter overgik generalforsamlingen til den udsendte dagsorden med Morten som dirigent.

2. Godkendelse af dagsorden/stemmeudvalg.

Dirigenten kunne konstatere at generalforsamlingen var indkaldt pr. post stemplet den 08. marts 2016. Generalforsamlingen var lovligt indvarslet, derfor lovlig og beslutningsdygtig. Dagsorden blev gennemgået og stemmeudvalg blev valgt.

Zivko Kolevski Kamillevænget 49, Allan Ringhus Karsevænget 48.

Der var i alt mødt 48 stemmeberettigede.

3. Beretning.

Udover den udsendte skriftlige beretning havde formanden kun en enkelt ting, at tilføje til beretningen:

Glostrup Kommune vil ikke godkende Rottespærrer i Deres kloakker.

Spørgsmål/kommentar/svar til beretningen:

Lise Johansen Karsevænget 33:

Har læst, at der ikke længere er bopælspligt i Hovedstadsområdet, hvorfor ?

Dette er blevet undersøgt nærmere og det er ikke lovligt at lave denne begræsning. Det er statsjord som er ejet af Fødevarer/Erhverv.

Jytte Karlsson, Kamillevænget 53 E:

Jeg ved, at de andre foreninger ikke gør noget ved problemet før det skulle opstå.

Dirigenten: Vi mener ikke, at vi kan have noget stående i vores vedtægter som ikke er lovligt.

Jytte Karlsson, Kamillevænget 53 E:

Syntes det er meget forkert at punktet evt. er blevet fjernet og syntes ikke om, at GF sidste år gik så stærkt, man sad tilbage med følelsen af at man ikke fik sagt det man ville.

Bent: Grunden er, at man ikke kan vedtage noget under punktet evt. Man kan spørger om alt under beretningen. Dette blev der også orienteret om af sidste års dirigent.

Ved håndsoprækning kunne det konstateres at flere ønskede pkt. evt. til næste år.

May Niebuhr, Kamillevænget 42:

Angående Pinsemorgen, ærgerligt at dette ikke er der mere, kunne det være muligt, at få åbnet/låne fælleshuset hvis nogle skulle have lyst til, at mødes og drikke pinsekaffe ?

Michael, Formanden: Bestyrelsen valgte at droppe pinsemorgen arrangementet grundet for få deltagere, senest var der kun bestyrelsen + 4-5 andre.

Klart, at hvis nogle vil låne nøgle, og mødes til pinsemorgenkaffe, så er dette muligt.

May Niebuhr, Kamillevænget 42:
Vil man så skulle leje huset ?

Michael, Formanden: Nej

Jytte Karlsson, Kamillevænget 53 E:
Skuffende at der ingen information var omkring aflysning af pinsemorgen og at flaget ikke var blevet hejst.

Lotte Bennedsen, Karsevænget 65:
Til orientering har jeg lejet huset i år til privat arrangement. (så ingen pinsekaffe i år)

May Niebuhr, Kamillevænget 42:
Pladstegning/fordelinger på Ejbylund.dk hvornår kommer disse?

Dirigenten:
De er blevet lavet digitalt, men jeg havde målt forkert i første omgang. De vil derfor først blive omdelt i løbet af uge 15.

Marianne Fischer, Karsevænget 34 B:
Der er en plads/have som mangler på Ejbylund.dk

Dirigenten: Det kigger vi på.

Jytte Karlsson, Kamillevænget 53 E:
Var i fælleshuset for at revidere regnskab i februar mdr. og syntes det er skuffende at kunne konstatere at havepræmie fra sidste år ikke var blevet uddelt.

Else Wachter, Kamillevænget 12:
Det var mig som sidste år fik afvide jeg havde vundet ærespræmie og fik besked på at afhente. Hvorfor skal man give besked på deltagelse i fællesarbejde 14 dage før og ikke en 1 uge før.

Svar: Pga. planlægning, der er stadig nogle som tilmelder i sidste øjeblik.

May Niebuhr, Kamillevænget 42:
Ville det evt. være muligt at skrive sig på en seddel hvis nu man gerne vil hjælpe ud over fællesarbejde. Man ser ind imellem i laver ting, hvor man faktisk gerne ville have hjulpet hvis man bare havde vist det. I kunne jo evt. orientere i Nyhedsbrevet hvis der var planlagte arbejder.

Svar: God ide

Beretningen blev sat til afstemning og enstemmigt vedtaget

4. Orientering om affaldssorteringssystem.

Formanden fortalte, at man sidste år blev bekendt med at Sommerbyen Ejby havde haft møde med Glostrup Kommune. Han og Bent fik arrangeret et møde i juni 2015 og herefter er det gået slag i slag med deres og vores planer. Bestyrelsen har udfærdiget en plan med 9 affaldsøerne placeret forskellige steder i Ejbylund, Glostrup Kommune har for nylig vendt tilbage og de kan kun godkende planen hvis alle er enige og de 15 haver tættes på affaldsøerne høres og siger ja.

Vi afventer Glostrup kommune kommer med løsning, da vi ikke tror på at alle siger ja til den udfærdiget plan.

Vi afstemmer i dag og så laver vi en høring.

Der er hensat kr. 37.000 til projektet, resterende kr. 123.000 deles med ca. kr. 1.000 pr. have delt over 2 gange.

Værst tænkeligt kunne være at det bliver som i Sommerbyen hvor man har måttet fjerne ca. 2,5m x 1m hæk ved hver have.

Merete Snedker, Kamillevænget 17:

Hvad med dem som så vil smide affald hos os fra den anden haveforening.

Svar: De for deres egne hos dem selv.

Birthe Taarnager, Kamillevænget 41 B:

Syntes det er kort frist til at overveje dette.

Svend Ratz, Kamillevænget 53 C:

Har kommunen bestemt dette, kunne det blive større pladser og så færre stk.

Bent: Erfaring for kildesortering viser sig, at der ikke må være for langt. Vi er obs på størrelserne af pladserne så vi fremtidssikre.

De fleste af os, vil jo nok stadig beholde vores dagrenoveringssæk i haven og så ud med den en gang om ugen.

Plan er tømning en gang om ugen i Juni, Juli og August og så hver 14. dag i ydermånederne.

Birthe Taarnager, Kamillevænget 41 B:

Hvad med containerne kan de låses og fjernes?

Nej de kan ikke låses med kan fjernes om vinteren.

May Niebuhr, Kamillevænget 42:

Der står ikke i det udsendte at vi skal stemme om affaldsplanen i dag, hvorfor?

Bestyrelsen har først for nylig fået svar fra kommunen.

Mette Francke, Karsevænget 34 C:

Hvad med storskrald og haveaffald ?

Svar: Dette skal stadig sættes ud til vejen.

Flemming (adr. mangler)

Hvad med sække ?

Svar: Man vil ikke længere få sække, man kan bruge en sort sæk i sin egen have og smide den i container en gang om ugen.

Else Wachter, Kamillevænget 12:

Hvornår starter det ? og hvornår skal vi betale ?

Svar: Intet er vedtaget vi er stadig i opstartsfasen så til næste år. Hvis det vedtages skal der betales i juli / okt. i år.

Tim Andersen, Karsevænget 38:

Det med tømning hver 14 dag er det vedtaget ?

Svar: Det vil blive et forsøg.

Jytte Karlsson, Kamillevænget 53 E:

I Glostrup kommune har vi fået omdelt en pjece hvor der står at kolonihaveejer modtager 2 opdelte containere.

Svar: Bestyrelsen kender skrivelsen, men dette er ikke korrekt.

Birgitte Gehlert, Kamillevænget 23 A:

I Rødovre Kommune for de 2 stk containere som er inddelt til 4 stk.

Mette Francke , Karsevænget 34 C:

Syntes det er en god ide at man ikke skal gå så langt for at komme af med sit affald, kan vi fremskynde dette projekt og se at komme i gang ?

Svar: Vi stemmer i dag og så hører vi de berørte 15 haver, hvis 1 have siger nej kan vi ikke komme videre med den ønskede plan. Siger alle ja, skal vi have en byggegodkendelse fra kommunen før vi kan starte.

Svend Ratz, Kamillevænget 53 C:

Kan vi risikere at kommunen vedtager noget andet hen over hovedet på os ?

Svar: Vi vil blive hørt, man vil risikere at de vil have affaldsøer på hver parkeringsplads og der vil så mistes 2 ½ parkeringsplads og det vil blive tættere på haverne.

Formanden: I den anden haveforening ligger egenbetalingen på ca. kr. 3500/4500.

May Niebuhr, Kamillevænget 42:

Var der sat penge af i regnskabet til dette ?

Svar: Ja kr 37.000

Else Wachter, Kamillevænget 12:

Om et par år vil der komme regler om sortering/bioaffald

Svar: Det har vi taget højde for i pladsernes størrelser.

Lise Johansen, Karsevænget 33:

Kunne 12 ud de 15 haver sige Ja?

Svar: Nej kommunen kræver at alle siger ja ellers går den ikke.

Egon Pedersen, Karsevænget 26:

Den omtalte pjece Jytte nævnte fra Glostrup Kommune, hvorfor har vi ikke fået denne ?

Svar: Vi har ikke tidligere haft kendskab til denne pjece, kommunen ved ingenting selv.

Beretningen blev sat til afstemning 44 stemte for og 0 imod.

5. Årsregnskabet.

Kassereren tilføjede følgende til det udsendte regnskab. Der er en regnearksfejl i kolonnen: difference, renteindtægter der skal stå kr. 1239,61 således at årets resultat i difference bliver kr. 125,70.

Der er brugt mindre på renovation end budgetteret, grundet at den ekstra måned må have været indregnet i prisen.

Der er hensat kr. 37.000 til nyt affaldssorteringssystem. Hvis det godkendes med øerne som nævnt under pkt. 4 vil der blive en egenbetaling pr. havelejer på ca. kr. 1.000,00 som opkræves over 2 gange.

Der er hensat kr. 15.000 til vinduer i pergola.(fælleshuset)

Spørgsmål/kommentar/svar, til regnskabet:

Mette Francke , Karsevænget 34 C:

Kunne man specificere udgifter til møder/honorar/gaver til frivillige?

Kassereren: Se note 3.

Årsregnskabet blev sat til afstemning og blev enstemmigt vedtaget.

6. Indkommende forslag.

Forslag nr. 1:

Opsætning af 2 bump på grusstien (stikvejen) overfor fælleshuset.

Formanden: Hvis dette skal laves ordenligt og lovligt vil prisen ligge på ca. kr. 70.000, da der skal graves ret dybt.

Jytte Karlsson, Kamillevænget 53 E:

Hvad vil prisen være hvis vi selv graver ?

Formanden: Det vil vi gerne undersøge.

Forslaget forkastet.

Forslag nr. 2:

I anledningen af vores 50 års jubilæum i 2017, foreslås det at indføre et nyt logo for vores haveforening

Dirigenten: Vil lige tilføje at det er mig som syntes vi trængte til forandring og har derfor lavet 3 nye versioner som forslag.

Mette Francke , Karsevænget 34 C:

Kunne man ikke lave en konkurrence ?

Jytte Karlsson, Kamillevænget 53 E:

Jeg syntes forening har taget en forkert drejning, syntes bestemt vi skal beholde vores nuværende logo.

Dirigenten: Det gamle logo siger ikke noget om vores dejlige haveforening.

Jytte Karlsson, Kamillevænget 53 E:

Stiller spørgsmålstegn ved ordlyden ” vores dejlige haveforening.

Formanden:

Der er blevet så meget mere arbejde med bla. Møder i kredsen, Nets, folk som stadig betaler på giro, og hussalg.

Majbrit Ringhus, Karsevænget 48:

Syntes man klanter bestyrelsen for meget, jeg mener at vil man noget andet må man selv stille op.

Mette Francke , Karsevænget 34 C:

Enig i at der ligger identitet i gl. logo og syntes man skulle tage imod ”gratis forsøg” og lade folk byde ind.

Forslag 2 trækkes.

Forslag nr. 3:

Vi vil foreslå, at man tilmelder sin have til præmiering, hvis man vil have den vurderet. I modsat som det er nu, at man skal framelde sin have, hvis man ikke er interesseret i vurdering.

Jytte Karlsson, Kamillevænget 53 E:

Husk at nye købere skal orienteres.

Kenn Fischer, Kamillevænget 24:

Jeg har fået afvide at det er 5 års medlemskab før man kan deltage er det korrekt ?

Jytte Karlsson, Kamillevænget 53 E:

Nej det er 1 års medlemskab af forbundet.

Mette Francke , Karsevænget 34 C:

Jeg syntes ikke det skal vælges fra.

Majbrit Ringhus, Karsevænget 48:

Syntes ikke om at der pludselig står flere personer i min have.

Tim Andersen, Karsevænget 38:

Hvis havelågen er låst så er man vil automatisk ikke med ?

Svar: Korrekt

Heidi Sønnesen, Kamillevænget 39B:

Hvor længe gælder en afmelding ?

Svar.: Til man melder til igen eller ved ny ejer.

Egon Pedersen, Karsevænget 26:

Har engang fået havepræmie og så er man med til at vurdere haver året efter. Der kommer En liste fra bestyrelsen og så er man ca. 1-2 der går ind i haverne

Forslaget blev vedtaget 21 stemte for og 17 imod

Vedtaget glæder fra næste år

Forslag nr. 4:

Bestyrelsen foreslår at vi bruger vores indtægter fra udlejning af telemast/flagstang til afholdelse af jubilæumsfest i 2017

Vedtaget

Forslag nr. 5:

Bestyrelsen foreslår at bestyrelsessuppleanter får udbetalt et kontant vederlag pr år på kr. 1500 pro persona

May Niebuhr, Kamillevænget 42:

Er dette med i budgettet ?

Svar: ja

Vedtaget (30 for – 6 imod)

Forslag nr. 6:

Bestyrelsen foreslår at vores flagmand får udbetalt et kontant vederlag pr år på kr. 1500

Vedtaget (30 for – 5 imod)

Forslag nr. 7: Bestyrelsen foreslår at formandens og kassererens honorar stiger med kr. 1000 pro persona

Kenneth Hundahl, Karsevænget 39:

Hvad er beløbet på nuværende tidspunkt ?

Svar. Kr. 7.250

Vedtaget (29 for – 2 imod)

Forslag nr. 8:

Bestyrelsen foreslår at der, i tilfælde af at vores affaldssorteringsplan bliver godkendt af kommunen, bliver udpeget 3 frivillige til at varetage opsyn med containerpladserne. Denne opgave honoreres med kr. 1500 pro persona

Kenn Fischer, Kamillevænget 24,

Er dette fra i år ?

Svar: Nej næste år.

Jytte Karlsson, Kamillevænget 53 E:

Hvorfor ikke vente med denne afstemning ?

Formanden: Hvis dette skal være fra sæsonstart næste år, behøver vi jeres accept nu hvis det bliver aktuelt.

Vedtaget (32 for – 2 imod)

7. Godkendelse af budget for kommende sæson 2016

De forslag som lige er blevet vedtaget er der taget højde for i dette budget så der kommer ingen ændringer. Renovation er sat laverer i år, da vi fandt ud af at den sidste ekstra måned var indregnet. Overskud ca. 6380 tæt på sidste år.

Budgettet blev vedtaget. (28 for)

8. Valg af Formand/kasserer:

Formanden Michael Ekman på valg i 2017

Kassereren Michelle Rosted på valg 2016 Modtager ikke genvalg

Dirigenten spurgte om der var nogle i salen som var interesseret i at stille op som kasserer. Og der blev informeret om mulighed for alternativet at forbundet overtog regnskabet, dette vil bekoste hver havelejer ca. 400 ekstra år. Det ville være fint at kunne beholde regnskabet i foreningen.

Jytte Karlsson, Kamillevænget 53 E:

Har man spurgt Camilla som tidligere har været Kasserer?

Svar. Ja hun er blevet spurgt og er ikke interesseret, vores vedtægter siger også det skal være en Havelejer.

Lise Johansen, Karsevænget 33:

Er selv regnskabsuddannet, hvad kræver det ?

Svar: Formanden pointerer at vi ikke ønsker at ende hvor vi har været før og at man skal have godt kendskab til bla bogføring, Nets derudover opgaver som vandregnskab og bogføring.

Mette Francke , Karsevænget 34 C:

Min mor som jeg har købt haven sammen med, kunne godt være interesseret.

Svar: Det duer desværre ikke når hun ikke er tilstede, vi skal have fået en i dag.

Lise Johansen, Karsevænget 33:

Jeg vil gerne stille op.

Lise Johansen var eneste opstillet og hun blev valgt som kasserer.

9. Valg af bestyrelsesmedlemmer og suppleanter:

Bestyrelsesmedlem Bent Christensen på valg i 2017

Bestyrelsesmedlem Jonas Kjær Nielsen på valg i 2017

Bestyrelsesmedlem Morten Christiansen på valg 2016 modtager genvalg

Suppleant Karen Thune på valg modtager genvalg

Genvalgt

Genvalgt

Suppleant Heidi Sønnesen på valg modtager genvalg

Genvalgt

10. Salg af revisor- og revisorsuppleanter:

Revisor Majbrit Ringhus (indtrådt suppleant) ønsker ikke genvalg
Revisor Jytte Karlson på valg i 2017
Revisorsuppleant Pia Nielsen på valg modtager ikke genvalg
Revisorsuppleant (Vakant)

Ole Mogensen og Lotte Bennedsen opstillede som revisor.
Flertallet stemte på Lotte Bennedsen som blev valgt som Revisor.




Kenneth Hundal og Tim Andersen opstillede som Revisorsuppleanter og blev valgt

11. Valg til vurderingsudvalg:

Vurderingsmand Lars Gram er på valg, modtager genvalg	Genvalgt
Vurderingsmand Jørgen Snedker er på valg i 2017	
Vurderingsmand Willy Thune er på valg i 2017	
Vurderingsmand Allan Due er på valg, modtager genvalg	Genvalgt

12. Afslutning v/formanden:

Til alles orientering vil standerhejsning starte kl. 15.45 og der vil være sandwich og en tår at drikke.

		
Michael Ekman Formand	Morten Christiansen Dirigent	Heidi Sønnesen Referent